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Prosetická spojka narazila 
na odpor obyvatel, vznikla petice

STRANA 4

Adéla
Hufová

Nechci, aby děti seděly  
v lavici jako pecky
STRANY 8–9

Na chátrající část Kozí dráhy vlaky 
nevyjedou, i když je kraj objednal
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V O L N Ý  Č A S

K A M  V Y R A Z I T  N A  T E P L I C K U

KRUŠNOHORSKÉ DIVADLO 
20. 3., 1900  Petr Hapka a jeho potměšilí  
  hosté
21. 3., 1730  Koncert souborů, sborů  
  a orchestrů ZUŠ
26. 3., 1030  Honza málem králem
5. 4., 1800  Bylo nás pět
11. 4., 1900  Královny
17. 4., 1900  Příště ho zabiju sám 
 
 
 
 
 
 
 

21. 4., 1900  Prague Cello Qartet
26. 4., 1900  Třídní sraz
28. 4., 1800  O perníkové chaloupce  
  aneb Jenom jako
2. 5., 1900  Lucie Bílá: Recitál
3. 5., 1900  Nikdy není pozdě

CENTRUM MĚSTA
26.–28. 5.  Slavnostní zahájení  
  869. lázeňské sezony

TEPJAZZ 
18. 3., 1000  Štěpánčino divadélko:  
  O namyšleném koblížkovi
18. 3., 1500  Štěpánčino divadélko:  
  O namyšleném koblížkovi
18. 3., 2000  Jula Baroš a Ondatry
19. 3., 1900  Na zámku s Markétou  
  Hrubešovou
25. 3., 2000  Der Šenster Gob a Lea Kalish 
Jeden ze tří koncertů, které zpěvačka, skladatelka 
a producentka žijící v New Yorku odehraje v Česku, 
se uskuteční v Teplicích. Zazní na něm romská, 
židovská a východoevropská lidová hudba 
v aranžích jazzu a gypsy swingu.

31. 3., 1900  Tety u piána aneb Moje úžasné  
  přítelkyně
1. 4., 1900  James Harries 
14. 4., 1900  The Chilkats 
15. 4., 1900  Daniela Pacovská a LH Band
22. 4., 1900  Vnitrublok

KNAK
24. 3., 2000 Buty
25. 3., 2000  Horkýže Slíže
7. 4., 2100  Vypsaná fixa
14. 4., 2000  Protheus: Závislosti tour
22. 4., 2100  Rest a JD Witch: Tour pod Tlakem
29. 4., 1900  7krát3, DJ a Igor Ochepovsky
  Music Club Komín
28. 4., 2100  Ektor: Detektor 3 tour 2023

DŮM KULTURY
21. 3., 1600 O neposlušných kůzlátkách
21. 3., 1700 O neposlušných kůzlátkách
22. 3., 1900  Duo Jamaha
23. 3., 1900  Abonentní koncert: Jan Filip Ťupa  
  a Severočeská filharmonie
25. 3., 1700  Top Voice 2023
29. 3., 1900  Ivanka Devátá a Marie  
  Formáčková
3. 4.   Lukáš Pavlásek: Planeta slepic
4. 4., 1800  Martin Loew: Grónsko ostrov  
  hor a ledu
15. 4., 1500  Lollipopz

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
17.–18. 3.  Noc na hvězdárně
24. 3., 1500  Výroba hmyzího hotelu

HVĚZDÁRNA 
31. 3., 1900  Setkání v první čtvrti:  
  Datace Velikonoc
Sobota a neděle 13:00, 14:00, 15:00, 16:00 
– Pozorování Slunce – sluneční skvrny, fakulová 
pole, protuberance, pokud nebude jasno, koná se 

náhradní program v kinosále hvězdárny doplněný 
prohlídkou výstavy a dalekohledů.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pátek a sobota 20:00, 21:00 – Pozorování 
objektů večerní oblohy dalekohledem – planety 
Venuše, Mars a Uran, dvojhvězdy, hvězdokupy, 
mlhoviny, galaxie. Pozorování Měsíce: 24. 3., 
25. 3. a 31. 3.

PLANETÁRIUM
19. 3., 1500  Robot Kit – komety a planetky
19. 3., 1700  Paxi a komety
19. 3., 1900  Co víme a nevíme o velkém třesku
22. 3., 1500  Robot Kit a měsíce
22. 3., 1700  Paxi a exoplanety
22. 3., 1900  Z obýváku do vesmíru
26. 3., 1500  Rákosníček a hvězdy 
26. 3., 1700  Král Chufu a sluneční loď
26. 3., 1900  Březnová hvězdná obloha
29. 3., 1500  Rákosníček a hvězdy 
29. 3., 1700  Odkud svítí sluníčko
29. 3., 1900  Březnová hvězdná obloha

REGIONÁLNÍ MUZEUM
19. 3., 1300  Přednáška Wasagiho a Divadlo  
  Kjógen
25. 3., 1030  Komentovaná prohlídka  
  výstavy a Robin Müller on-line  
  v reálném čase z Japonska

26. 3.   Workshop Radka Müllerová:  
  Polštář technikou aizome
1. 4., 1030  Komentovaná prohlídka  
  výstavy a Robin Müller on-line  
  v reálném čase z Japonska
Do 30. 4.  Výstava: Japonsko, má láska
Do 30. 4.  Výstava fotografií: To jsme my
Do 30. 4.  Výstava Radka a Stanislav  
  Müllerovi: Japonsko, má láska
Expozice: Keramika a porcelán, zámecké interiéry, 
historické hodiny, Rokokový sál, umění 14. až 
18. století, zoologie, paleontologie, mineralogie, 
archeologie, numismatický kabinet, secesní sklo, 
lékárna U anděla, lázeňství, po stopách zaniklého 
kláštera v Teplicích, románská krypta, umělá 
jeskyně (grotta), malovaný sál. 

BOTANICKÁ ZAHRADA
23.–30. 4.  Výstava obrazů: Zuzana Bím  
  Novotná
30. 3., 1700  Přednáška Esto es Chile
1.–2. 4., 1000 Jarní tvořivé dny
1.–2. 4., 1600 Jarní tvořivé dny
6.–7. 5.  Prodejní výstava kaktus

ZIMÁK
do konce března
středa 1800–1900  veřejné bruslení
sobota 1630–1800  veřejné bruslení
neděle 1630–1800  veřejné bruslení

ZÁMEK DUCHCOV
6.–10. 4., 1000 Velikonoční prohlídky na zámku

KLÁŠTER OSEK
8.–9. 4., 1000 Velikonoce v oseckém klášteře

KRUPKA
2. 4., 1200  Velikonoční jarmark

KC BÍLINA
13. 4., 800  Velikonoční cesta aneb Putování  
  za zajíčkem
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Žít Teplice, zpravodajský a servisní magazín pro oblast Teplicka  Datum vydání: 15. 3. 2023  Příští vydání:  
24. 4. 2023  Uzávěrka inzerce a příspěvků: 17. 4. 2023  Informace o inzerci a distribuci na www.mediaconcept.cz  
 V nákladu 29.000 výtisků je distribuován do schránek domácností prostřednictvím PNS, a.s.  Volné výtisky jsou 

k dispozici v Informačním centru města Teplice  Periodikum je registrováno Ministerstvem kultury České republiky 
pod číslem MKČRE21614  Vydavatelem Žít Teplice je Media Concept, s. r. o., IČ 02750686, se sídlem 17. listopadu 7, 
400 10 Ústí nad Labem  Četnost vydání: 10 vydání v kalendářním roce  Tiskne:Severotisk s.r.o.  Redakce: 
Gabriela Zlámalová, tel.: 605 262 193, e-mail: redakce@zitteplice.cz, Masarykova 119, 400 01 Ústí nad Labem 
 Obchod a marketing: Mgr. Miroslav Pakosta, tel.: 602 464 749, e-mail: obchod@teplice.cz, Masarykova 119, 400 01 

Ústí nad Labem  Nevyžádané příspěvky nevracíme, neoznačené fotografie pocházejí z archivu redakce. Příspěvky 
v tomto vydání publikujeme na webových stránkách časopisu, neposkytujeme je jiným subjektům a identifikační údaje 
autorů příspěvků používáme jen pro ověření pravosti informací.  Volné výtisky jsou k dispozici, kromě jiných míst, 
v informačním centru na náměstí E. Beneše, v Domě kultury a v poliklinice teplické nemocnice. Příspěvky označené 
číslem, PR nebo VOLBY jsou placenou inzercí.

www.facebook.com/zitteplice.cz
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Dům s parkovištěm a halou  
je na stole, moc šancí nemá 

Teplice – Výstavbu parkova-
cího domu zvažuje teplic-
ká radnice. Nový parkovací 
dům pro více než čtyři stov-
ky automobilů by mohl vy-
růst v místě současného par-
koviště v Alejní ulici. Podle 
představy architekta Petra 
Sedláčka by takový dům 
v centru města mohl spo-
jovat i další funkce a moh-
lo by se zde najít místo pro 
sportovní halu. „Chceme 
z toho záměru splnit maxi-
mum, včetně sjezdu z prů-
tahu městem. To je však na 
jednání s Ředitelstvím sil-
nic a dálnic, která nebudou 
jednoduchá. Nám by to ale 

významně pomohlo ke vstu-
pu do parkovacího domu,“ 
řekl náměstek primátora Hy-
nek Hanza. 

Město se však přiklání 
k variantě bez sportoviště. 
„Zároveň opustíme myšlen-
ku a návrh, že by součás-
tí bylo sportoviště, a dáme 
přednost tomu parkovaní. To 
by se rozšířilo ze současných 
zhruba 200 míst na víc než 
dvojnásobek, až 430. Při vy-
užití stavby pro vybudování 
dalšího sportoviště by mohl 
být počet parkovacích míst 
zhruba 350,“ dodává Hanza 
s tím, že pro sportoviště by 
se našlo jiné místo.  gz
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realcentrum cars s.r.o.

REALCENTRUM Cars s.r.o.
Podhoří 374/2a, 400 10 Ústí nad Labem
Tel.: 472 744 039 | E-mail: kia.prodej@realcentrum.cz | www.kia-usti.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Ceed: 4,5–6,8 l/100 km, 118–154 g/km. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu. 
Pro bližší informace navštivte www.kia.com. 

Kia Ceed.
Akční modely SPIN a TOP.

Taková je aktuálně průměrná mzda 
v Ústeckém kraji podle dat Českého 
statistického úřadu. Loni to bylo 
37 384 korun. Přestože se průměrné 
mzdy zvýšily, ty reálné, které zohledňu-
jí inflaci, výrazně poklesly. 

„V Ústeckém kraji došlo za celý 
rok 2022 k růstu průměrné nominální 
mzdy o 5,3 %, reálně se však kupní 
síla obyvatel kraje, vzhledem k růstu 
spotřebitelských cen o 15,1 %, snížila 

o 8,5 %,“ uvedla Růžena Funková 
z Krajské správy Českého statistického 
úřadu. 

V porovnání s ostatními kraji byl na 
severu Čech podle statistiků relativní 
mzdový přírůstek nejnižší. Republiková 
průměrná mzda byla vyšší o 2 800 ko-
run. Nejvíce berou lidé v Praze, kde je 
průměrná mzda přes 52 tisíc korun, 
a nejméně v Karlovarském kraji, kde 
činí necelých 38 tisíc korun.  gz

Č Í S L O  M Ě S Í C E
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Nejvíce elektromobilů 
„tankovalo“ v Teplicích

Teplice – Plánovaná takzvaná 
prosetická spojka, komunika-
ce, která by vedla přes Píseč-
ný vrch, budí vášně. Plánova-
ná stavba by propojila ulici 
Pražskou s ulicí U Panoramy. 

Vedení města podle primá-
tora Jiřího Štábla spojku mezi 
sídlišti Prosetice a Šanov po-
važuje za jednu z prioritních 
staveb. „Chceme odlehčit 

dopravě v lázeňské části měs-
ta, a to prosetická spojka 
splňuje,“ řekl primátor Štábl 
s tím, že připomínky, které 
přijdou od obyvatel města, bu-
dou vypořádány a možná do-
jde i k dalšímu veřejnému pro-
jednání.

Záměr prosetickou spojku 
postavit vzbudil vlnu reakcí, 
dokonce proti jejímu zařazení 

Autoři petice se bojí zhoršení 
životního prostředí v ulicích 
okolo plánované komunikace 
a také v zahrádkářské oblas-
ti „Na Lišce“. Podle nich by se 
navýšil počet projíždějících 
vozidel, a z ulic Trnovanská 
a Gagarinova by se tak stal 
průjezd městem na Srbice. 
Proti tomuto návrhu se mohli 
lidé vyjádřit do 8. března.  gz

Teplice – Nejvíce řidičů takzva-
ně natankovalo své elektromo-
bily u teplického Kauflandu. 
Zdejší dobíjecí místo má pr-
venství i v rámci celého kraje, 
a to 28 826 kWh na 1 581 od-
běrů. Druhou příčku ataku-
je Most s celkovým odběrem 
40 577 kWh, k čemuž bylo ov-
šem zapotřebí 2 388 dobíjení. 
Celkem v kraji v roce 2022 pro-
běhlo 3 222 dobíjení, přičemž 
e-řidiči odebrali 55 667 kWh 
ekologické energie.

Ústecký kraj se může po-
chlubit hustou sítí dobíjecích 
stanic. Řidiči mají k dispozi-
ci pásmo dobíjecích stanic od 
Klášterce nad Ohří, Chomuto-
va, Mostu, Teplic, Ústí nad La-
bem až po Děčín a Varnsdorf, 
ale i Litoměřice či Žatec.  gz

Hotelovka bude  
mít novou kuchyni
Teplice – Kuchyně v Hotelové 
škole se dočká rekonstrukce 
za zhruba 29 milionů. Podle 
ředitele školy Jiřího Nekudy 
by mělo dojít i na výměnu roz-
vodů a stavební práce. Kromě 
teplické školy, rekonstrukce 
kuchyně čeká i Střední lesnic-
kou školu ve Šluknově a ús-
teckou Střední školu řemesel 
a služeb. Kraj tak chce snížit 
jejich energetickou náročnost.

Práce by měly začít o letních 
prázdninách. Rekonstrukce ve 
třech středních školách vyjde 
Ústecký kraj na více než 61 mi-
lionů korun. Polovinu nákladů 
chce zaplatit z dotace.  gz

Zimní úklid spolykal miliony korun, i když zima byla mírná

Na Lázeňskou navážou Terasy, radnice slibuje překvapení

Teplice – Miliony korun jdou ka-
ždoročně z městské kasy na 
zimní údržbu. O konečné výši 
spotřebovaných peněz na úklid 
vždy rozhoduje délka a síla 
uplynulé zimy. V Teplicích stál 
zimní úklid zatím 2,7 milionu 
korun, do konce března je pak 
odhad podle mluvčího měs-
ta Robina Röhricha zhruba 

3,5 milionu korun. „K porovná-
ní byly celkové náklady na zim-
ní údržbu v sezoně 20/21, kdy 
byl za celou „ladovskou“ zimu 
poměrně velký příděl sněhové 
pokrývky, bezmála 8,5 milio-
nu korun a za loňskou zimu to 
byla částka 4,4 milionu korun,“ 
upřesnil Röhrich. V sousedním 
Ústí nad Labem náklady na 

zimní údržbu za uplynulé zimní 
období v krajském městě činily 
bezmála deset milionů korun. 
„S ohledem na malý počet ná-
sledných sněhových dní nákla-
dy nevybočují z normálu,“ řekla 
mluvčí města Romana Macová 
s tím, že do částky za údržbu 
chodníků se promítla prosinco-
vá ledovka.  gz

Teplice – Největší městská 
open air akce široko daleko se 
tradičně uskuteční poslední 
květnový víkend. Zahájení 
869. lázeňské sezony bude ve 
znamení návratu kolotočů. 
„Rozšíří se stánkový prodej, 
stánky se vrátí na jednu 
stranu Dlouhé ulice, od křížení 
s Papírovou po kruhový objezd 
u Galerie. Vrací se kolotoče na 
parkoviště u pošty. Scény bu-
dou standardní, a to u Ptačích 
schodů, za domem kultury, 
u Mušle, u Zahradního domu 

a malá scéna bude na nádvoří 
zámku,“ vyjmenovává náměs-
tek primátora Hynek Hanza 
a slibuje atrakci na náměstí 
Svobody, která je zatím pře-
kvapením.

Na zahájení lázeňské se-
zony budou v červnu nava-
zovat Teplické terasy. Jedná 
se o sérii koncertů na tera-
sách různých teplických re-
staurací, kde vystoupí během 
víkendu zhruba šest hudeb-
ních seskupení. „Teplické te-
rasy už bereme jako tradiční 

předprázdninovou akci v na-
šem městě,“ doplnil primátor 
Jiří Štábl.  gz

Spolek hledá byty pro bezdomovce, získal na to dotaci

Lidé chtěli zachovat zeleň, parkovacích míst bude méně

Teplice – Jedenáctimilionovou 
evropskou dotaci dostal spolek 
Květina na sociální práci a zís-
kání deseti bytů. Pomůže tak 
lidem bez domova. 

Sežene jim nájemní byt 
a naučí je, jak si bydlení udržet. 
Nájem bytu může získat člověk, 
který patří do cílové skupiny 
projektu Bydlím, bydlíš, bydlíme 

– senioři, lidé s duševním one-
mocněním a lidé, kterým soud 
určil opatrovníka.

Pomůže i město, které poskyt-
ne pět bytů. „Vytipovali jsme 
byty v domě pro seniory Pod 
Tratí,“ řekl primátor Jiří Štábl. 
Dalších pět bytů v Teplicích Kvě-
tina ještě hledá. Nabídnout je 
může kdokoliv, spolek zaručí 

včasné placení nájmu a hlav-
ně bezproblémové užívání bytu. 
„S nárůstem počtu lidí, kteří 
žijí na ulici, se Teplice potýkají 
dlouhodobě a snaží se různými 
přístupy a kroky zlepšit jejich 
život a vrátit je do běžného živo-
ta. Projekt Bydlím, bydlíš, byd-
líme je jedním z dalších,“ dodal 
mluvčí města Robin Röhrich.  gz

Teplice – Nová parkovací místa 
by mohla vzniknout v řete-
nické Zrenjaninské ulici. 
Původní návrh, který sliboval 
205 nových parkovacích míst, 
ale zasahoval více do stáva-
jící zeleně, místní lidé smetli 
ze stolu během veřejného 
projednání. 

Kritiku sklidil návrh na 
pokácení šestadvaceti zdra-
vých stromů. Vedení města 

s architekty navrhlo nové 
řešení, ohleduplnější k ze-
leni. „Na základě veřejných 

projednání projektant navrhl 
kompromisní řešení, které 
by zvýšilo počet parkovacích 
míst, a zachovalo se co nejvíc 
zeleně. Dojde tak k navýšení 
ze současných zhruba deva-
desáti na asi sto osmdesát,“ 
přiblížil nové plány náměstek 
primátora Hynek Hanza s tím, 
že vše nyní bude projednáno 
s družstvy a také s obyvateli 
dané lokality.  gz

do připravovaného územního 
plánu města vznikla petice. 
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Koupání na Kaskádě je stále ve hře

b ř e z e n  2 0 2 3

Venkovní slunění  
bude komfortnější

Teplice – Na Nově Vsi by se už 
příští rok mohlo začít stavět. 
V současné době je k novému 
koupališti Kaskáda hotová 
projektová dokumentace 
ke společnému územnímu 
a stavebnímu řízení. Brzy 
bude zahájeno řízení pro 
vydání společného územní-
ho rozhodnutí a stavebního 
povolení. Podle náměstka 
primátora Hynka Hanzy by 
se v ideálním případě mohlo 
začít stavět v příštím roce. 
„Pokud půjde vše opravdu 
dobře, tak by se první Tep-
ličan mohl vykoupat v létě 
2026,“ řekl Hanza. 

Náklady zatím ještě přesně 
známy nejsou. Radnice zatím 
stále počítá podle primátora 
Jiřího Štábla s částkou kolem 
350 milionů korun. „Je to oprav-

du velká investice. Je otázkou, 
kam ceny ještě vyskočí. Teď je 
ještě předčasné dělat závěry,“ 
dodal primátorl s tím, že otázku 
zda se koupaliště postaví, bude 
mít na stole zastupitelstvo. 

Koupaliště v Teplicích chy-
bí léta. Plovárna v Zámecké 
zahradě od 80. let postupně 
chátrala a od roku 1996 byla 

uzavřena. V roce 2016 se za-
čalo hledat místo pro nové. 
Vytipováno bylo sedm lokalit, 
nakonec zastupitelé zamítli 
možnost návratu koupaliště do 
Zámecké zahrady, v níž vlastní 
pozemky soukromníci. Odbor-
níci poté posuzovali dvě vari-
anty, z nichž lépe vyšla Nová 
Ves.  gz

Teplice – Venkovní slunění 
v areálu aquacentra prošlo 
rekonstrukcí. Podle ředitele 
aquacentra Michaela Parasky 
se návštěvníci v tomto roce 
dočkají otevření zmodernizo-
vaného venkovního slunění 
s rozšířeným brouzdalištěm 
a zóny s herními prvky a pi-
rátským korábem za bezmála 
18 milionů korun. 

Kromě této zásadní novin-
ky bude v aquacentru pokra-
čovat Potápění s profesionály, 
které se těší obrovské popula-
ritě, a naplánovány jsou i dal-
ší akce. Apríl v aquacentru 
bude jak jinak než 1. dubna, 
Den dětí proběhne 27. května 
a 29. října strašidelný svátek 
Halloween.  gz

Nemocnice pořídila nový tomograf, čeká 12 tisíc pacientů

Jezírko s bublajícím potůčkem vzniká v botance

Infocentrum čeká 
obnova za 40 milionů

Teplice – V nemocnici slouží 
pacientům nový přístroj pro 
počítačovou tomografii. Nový 
tomograf nahradil přístroj, 
který v nemocnici sloužil od 
roku 2014. 

„Stál 18,4 milionu korun 
a máme k němu zajištěn pozá-
ruční servis v délce 6 let, tak 
abychom životnost přístroje, 
která je plánována na 8 let, 
měli pokrytou,“ řekl generál-
ní ředitel Krajské zdravotní, 

vyšetření. „Využívá měření 
absorbce rentgenového záře-
ní. Každá nová generace těch-
to přístrojů se zaměřuje na 
to, pokud jde o dávku záření, 
aby pacienta šetřil,“ vysvět-
lil primář radiodiagnostické-
ho oddělení Přemysl Pavelčík 
a dodal. „Doufám, že s novým 
strojem vyšetříme i letos těch 
12 tisíc pacientů, které jsme 
měli v roce 2022, a to s vyšším 
komfortem.“  gz

Sezona v Zámecké bude bez lodiček, rybník se obnovuje
Na Bulharu houpačka 
pro děti na vozíku

Teplice – Revitalizace Horní-
ho rybníku za dvacet mili-
onů korun odstartuje letos 
v červnu. Přípravné práce už 
začaly. Ryby vylovili rybáři 
loni na podzim, nyní bude 
podle náměstka primátora 
Hynka Hanzy odčerpána 
laguna. „Sedimentu zde není 
tolik jako v Dolním rybníku. 
Vytěžit se bude muset jen 
kolem ostrůvku a požeráku,“ 
přiblížil náměstek primátora 
s tím, že dojde i ke zpevnění 

Teplice – Na návštěvníky bota-
nické zahrady čeká spousta 
novinek. Aktuálně se pracuje 
podle ředitele zahrady Petra 
Šíly na rekonstrukci výcho-
doasijského háje. „Na rekon-
strukci této části zahrady je 
připraven projekt. Samotná 
pak proběhne letos v létě,“ 
avizuje ředitel zahrady. 

Novinkou bude jezírko 
s bublajícím potůčkem, které 

návštěvníky zavede do dale-
kých lesů východní Asie. Celou 
částí bude procházet šlapáko-
vá cesta, kterou se lidé dosta-
nou blíže k rostlinám. „Naší 
starobylou jabloň doplní tře-
šeň chloupkatá, v podrostu 
budou vlhkomilné lesní rost-
liny, nádherné prvosenky či 
hortenzie. Nebudou chybět ani 
bambusy, které odcloní ruch 
města a zajistí návštěvníkům 

příjemný klid,“ vyjmenovává 
kurátor zahrady Jan Ptáček. 

Cestou od nového východoa-
sijského háje k pergole vznik-
ne zbrusu nová skalka. Dobu-
dovány budou skalky i v okolí 
skalničkového skleníku. Zde 
by měla postupem času vznik-
nout expozice horských rost-
lin Evropy, ohrožených rostlin 
České republiky a Českého 
středohoří.  gz

Teplice – Rekonstrukce infocen-
tra na Benešově náměstí se blí-
ží. „Teď se v rámci projektu ladí 
ještě vnitřní vybavení a ještě 
nějaká výměna rozvodů. Pokud 
vše dobře půjde, tak se rekon-
strukce zahájí letos v červenci 
a hotovo by mohlo být do roka,“ 
řekl primátor Jiří Štábl s tím, že 
by rekonstrukce měla přijít na 
40 milionů korun, radnice chce 
využít i dotaci. 

Kromě infocentra by mohlo 
dojít k úpravě celého Benešova 
náměstí a revitalizaci budovy, 
kde nyní sídlí kontaktní místo 
Arrivy. 

„Ta je v majetku města a do-
kážu si představit, že dojde 
k přebudování tohoto objektu 
například na bydlení pro se-
niory, kteří ocení dostupnost 
hromadné dopravy a občan-
ské vybavenosti,“ řekl náměs-
tek Hanza s tím, že by zde měla 
vzniknout i služebna městské 
policie a zároveň i kontakt-
ní místo pro městskou dopra-
vu.  gz

Teplice – Kromě běžných her-
ních prvků na oblíbeném dět-
ském hřišti v ulici Heleny Malí-
řové, na takzvaném Bulharu, 
najdete teď nově i houpačku 
pro vozíčkáře. „Toto hřiště bylo 
vybráno záměrně, aby bylo 
dostupné z centra, a navíc se 
u něj dobře parkuje,“ přiblížil 
mluvčí města Robin Röhrich 
s tím, že podnět ke zřízení ta-
kové atrakce přišel od občanů 
a houpačka stála 200 tisíc 
korun.  gz

břehů a bude vybudován nový 
požerák.

Na projížďky v lodičkách po 
rybníku v teplické Zámecké 
zahradě tak můžeme letos za-
pomenout. „Plánujeme, že to 
zvládneme letos komplet zrevi-
talizovat a do příští sezony bych 
byl rád, kdyby vzniklo nové 
molo pro lodičky i nové vyhlíd-
kové molo u Labutího domku, 
který je proti molu, od kterého 
vyjíždí lodičky a dnes jsou tam 
jen kůly,“ dodal Hanza.  gz

pod kterou teplická nemocni-
ce spadá, Petr Malý. Počítačo-
vá tomografie je propracova-
nější než klasické rentgenové 
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Víte, že…

Závod Barevka v Dubí vznikl již v roce 1912, tj. před 111 lety! Již od samého začátku vyráběl svá dnes již proslulá skla 
s drátěnou vložkou („drátoskla“) a lité sklo s ornamentními vzory. V roce 1948 měl závod nejmodernější výrobu litého 
skla v Evropě. V roce 1982 výroba kompletně vyhořela, a bylo proto nutné postavit zcela nové linky. Roku 2005 byla 
zahájena výroba matovaného skla Matelux, které se používá do výplní dveří, do nábytku i na fasády.

Unikátní pilotní projekt tavicí pece

MC
20

23
03

06

Společnost AGC se zavázala 
vyvíjet výrobky, které podporu-
jí udržitelný rozvoj, a snižovat 
dopad svých výrobních pro-
cesů na životní prostředí, aby 
přispěla k udržitelnému světu. 
V návaznosti na neustálý po-
krok v oblasti dekarbonizace 
uvedla společnost AGC na kon-
ci roku 2022 na trh svou první 
řadu výrobků ze skla s nízkou 
uhlíkovou stopou. 

Dalším krokem na cestě k de-
karbonizaci výrobního procesu 
skla je výjimečný projekt vý-
robní linky AGC v Dubí. Spo-
lečnosti AGC a Saint-Gobain, 
globální výrobci plochého skla 
a lídři v oblasti udržitelnosti, 
spolupracují na projektu pilot-
ní průlomové linky na výrobu 
plochého skla, která by měla 
velmi výrazně snížit přímé 
emise CO2. 

V rámci tohoto výzkumného 
a vývojového projektu bude 
linka na výrobu ornamentní-
ho skla společnosti AGC v zá-
vodě Barevka v Dubí komplet-
ně zrekonstruována na vysoce 
výkonnou a moderní linku, 
která bude z 50 % elektrifiko-
vána a z 50 % bude využívat 
kombinaci kyslíku a plynu. 
Jedná se o technický průlom 
ve srovnání se současnou 
technologií, používanou v pe-
cích na výrobu plochého skla, 
spalujících zemní plyn. Půjde 
o nejudržitelnější konstruk-
ci linky na výrobu plochého 

skla, která přispěje k cestě 
obou společností k uhlíkové 
neutralitě.

„Tato hybridní tavicí pec je 
dalším důležitým milníkem 
v naší strategii nulových emisí, 

jejímž cílem je stát se do roku 
2050 uhlíkově neutrální spo-
lečností. Průlomový projekt 
bude realizován společně se 
společností Saint-Gobain, čímž 
se spojí nejlepší technologické 

znalosti obou společností,“ 
říká Davide Cappellino, prezi-
dent společnosti AGC Archi-
tectural Glass Europe & Ame-
ricas.

Joana Arreguy, průmyslová 
ředitelka pro sklo, ze Saint-
-Gobain uvedla: „Ve společnos-
ti Saint-Gobain pevně věří-
me v inovace prostřednictvím 
spolupráce. Proto nás těší, že 
můžeme společně se společ-
ností AGC vyvinout novou nej-
pokročilejší technologii výroby 
plochého skla na světě. Tento 
projekt je v souladu se závaz-
kem společnosti Saint-Gobain 
dosáhnout do roku 2050 uhlí-
kové neutrality. Toto snížení 
přímých emisí CO2 bude příno-
sem pro naše zákazníky, kteří 
stále více hledají udržitelnější 
výrobky.“ 

Tento vývoj otevře cestu 
k přeměně průmyslových linek 
na výrobu plochého skla tak, 
aby mohly využívat k tavení 
převážně nízkouhlíkovou elek-
třinu, která je účinnější než ja-
kékoli plynové řešení, s výraz-
ně sníženými emisemi uhlíku, 
ve prospěch zákazníků. Oče-
kává se, že nová technologie 
bude na lince na ornamentní 
sklo úspěšně implementována 
a linka bude uvedena do pro-
vozu ve druhé polovině roku 
2024.

Foto: © AGC Flat Glass Czech
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Na chátrající část Kozí dráhy vlaky 
nevyjedou, i když je kraj objednal
Ústecký kraj – Na celou Kozí 
dráhu vlaky na jaře nevyjedou. 
Správa železnic totiž odmítá 
opravit trať mezi Telnicí a Old-
řichovem. Ústecký kraj už ale 
závazně objednal vlaky, které 
by po železnici měly od dubna 
začít jezdit. To se ale nestane. 
„Správa železnic nám sdělila, 
že letos zprovoznit Kozí dráhu 
v úseku Telnice–Oldřichov 
nemá v plánu. Podle kraje ale 
mají povinnost trať, kterou 
mají ve správě, udržovat 
v takovém stavu, aby mohla 
při objednávce bez větších 
prodlev dopravu umožnit,“ 
řekl ústeckokrajský radní Jan 
Růžička.

Za velkého zájmu veřejnosti 
se loni na jaře vrátily vlaky na 
polovinu Kozí dráhy, mezi Děčí-
nem a Telnicí. Letos měly jezdit 
po celé její délce. „Informace 
o odmítnutí zprovoznění pro 
nás byla nemilým překvape-
ním. Kraj projevil vůli objed-
nat přepravu po celé délce 
od Děčína do Oldřichova již 
před dvěma lety. Předloni jsme 
závazně objednali přepravu 
v prvním úseku do Telnice 
s informací, že za rok objed-
náme zbytek. Loni jsme úsek 
Telnice–Oldřichov skutečně 
objednali,“ vysvětluje Růžička 
s tím, že Správa železnic měla 
dostatečný čas se na tuto další 
objednávku přepravy připravit. 

Kozí dráha chátrá  
a peníze na opravu nejsou

Investice do zprovoznění tra-
ti, která od roku 2008 chátrá, 
se podle Správy železnic nevy-
platí. Podle prvních odhadů by 
to stálo více než 300 milionů 
korun. „Z hlediska priorit 
opravných prací Správa želez-
nic nemůže uspokojit požada-
vek kraje na komplexní opravu 
a obnovení provozu v současné 
době. Finance přednostně 
směřujeme na údržbu a opravy 
úseků s vyšší frekvencí dopra-
vy. U této trati je plánované 
využití pouze sezonní – má se 
jednat o tři páry vlaků o ví-
kendech,“ řekl mluvčí Správy 
železnic Dušan Gavenda s tím, 
že je významná část technic-
kého vybavení na této trati za 
hranicí životnosti a je potřeba 
ho nahradit. „Odhadované ná-
klady na opravu trati v úseku 
Telnice–Oldřichov začínají na 
částce zhruba 300 milionů 

korun,“ dodal Gavenda.
Podle náměstka ústeckého 

hejtmana Jiřího Řeháka má pro 
Krušnohoří smysl obnovení 
provozu v celém úseku bývalé 
Duchcovsko-podmokelské drá-
hy. „Cestujícím se nabízí spoje-
ní s lanovkou na Komáří vížku 
s památkami UNESCO v Krupce 
nebo propojení s Moldavskou 
dráhou a obnovovanou tratí do 
Německa,“ doplnil náměstek.

Vedení kraje chce nyní 
vyvolat další jednání o osudu 
oblíbené podkrušnohorské 
trati. „Chceme jednat s oblast-
ním ředitelem Správy železnic 
Martinem Kašparem. Následo-
vat bude žádost o setkání s ge-
nerálním ředitelem i dalšími 
představiteli této organizace. 
Vyvoláme jednání i s minist-
rem Martinem Kupkou a jeho 
náměstkem,“ vyjmenovává 
Růžička s tím, že varianta 
soudního sporu je na stole, ale 
až jako poslední možná.  gz

Z P R Á V Y

Turistické centrum 
se stěhuje do Krupské
Teplice – Městské informační 
centrum, které turisté i obyva-
telé města nyní najdou v Dlou-
hé ulici v prostorách Visit 
Teplice, dočasně mění adresu. 
Nyní bude na rohu Krupské 
ulice. „Současné infocentrum 
se z prostoru soukromníka 
dočasně přesune do Krupské 
ulice a trvale pak bude ve 
zrekonstruované budově na 
Benešově náměstí zřejmě od 
příštího roku,“ řekl náměs-
tek primátora Hynek Hanza 
s tím, že provoz v nových 
prostorách zahájí 1. dubna. 
Zda bude informační centrum 
i po rekonstrukci pro město 
provozovat Visit Teplice, ještě 
není jasné.  gz

Ulicemi Nové Vsi 
maximálně třicítkou

Král Fridrich August 
bude mít sochu u lázní

Teplice – V lokalitě sídliště 
Nová Ves dojde ke zklidnění 
dopravy. Bude zde zavedeno 
několik omezení. „Plánujeme 
pilotní projekt, který spočívá 
v regulaci parkování v lokalitě 
Nová Ves, v ulicích Javorová, 
Habrová, Březová, kde měla 
vzniknout zóna Tempo 30, 
kde mohou jezdit vozidla 
maximálně třicítkou,“ přiblížil 
náměstek primátora Hynek 
Hanza s tím, že oblast bude 
dovybavena bezpečnostními 
prvky pro snížení jízdní rych-
losti, jako jsou příčné pruhy. 
Navíc v uvedené zóně bude 
platit zákaz stání dodávkových 
vozidel, která budou mít své 
záchytné parkoviště u domu 
pro seniory.  gz

Neobyčejná česká lanovka je v prestižním výběru

Teplice – Už v květnu bude na 
pěší zóně u Thermalia odhale-
na nová busta. 
Prostor ozdobí 
tvář saského 
krále Fridricha 
Augusta. Bustu 
tvoří akademic-
ký sochař Libor 
Pisklák z Lito-
měřic, který už 
je autorem busty 
královny Judity, 
která se nyní nachází v podlou-
bí teplických Císařských lázní 
a která se v květnu také pře-
stěhuje k Thermaliu. Fridrich 
August I. Saský, který kdysi 
přijel do Teplic z Drážďan 
i s celým dvorem, byl posled-
ním saským kurfiřtem. V roce 
1806 jej Napoleon povýšil na 
krále.  gzTeplicko – Unikátní nejstarší 

česká sedačková lanovka 
na Komáří vížku se ocitla 
v prestižním výběru nejzají-
mavějších drah rakouského 
časopisu Internationale 
Seilbahn-Rundschau. Českému 
zázraku, krupské technické 
památce, věnoval celkem tři 
strany v rámci cyklu o neo-
byčejných lanovkách. Podle 
Kateřiny Osvaldové z krupské 
radnice se rakouští čtenáři 
mohli dozvědět informace 

o historii a technických 
parametrech lanové dráhy 
a také si prohlédnout několik 
fotografií z jejího provozu. 
Dvousedačková lanová dráha, 

která byla v minulosti se 
svými 2 348metry nejdelší ve 
střední Evropě, vede z městské 
části Bohosudov na Komáří 
vížku. Postavena byla v letech 
1950 až 1952 a překonává 
výškový rozdíl 482 metrů. Její 
horní stanice se nachází v nad-
mořské výšce 806 metrů nad 
mořem. Lanovka je v provozu 
celoročně, v letním období je 
otevřena v době od 8:30 do 
18:30, v zimním období pak do 
16:30 hodin.  gz

Doly chtějí prodloužit těžbu, podle ekologů je to skandální
Teplicko – Těžební společ-
nost Severočeské doly chtějí 
prodloužit těžbu na hnědou-
helném dole Bílina o pět let. 
Do roku 2035. Požádaly o to 
Obvodní báňský úřad v Mostě. 
Podle mluvčího Severočeských 
dolů Lukáše Kopeckého chce 
být firma připravena, pokud 

bude uhlí z Bíliny potřebné 
i po roce 2030. 

Plány na prodloužení těžby 
se nelíbí organizaci Greenpea-
ce. Jde podle ní o přímé popře-
ní snah o rychlý konec uhlí, ke 
kterým se hlásí i česká vlá-
da a které rovněž potvrdila ve 
svém programovém prohlášení. 

„Skandální je to o to více, že tak 
činí skupina ČEZ, kterou z bez-
mála 70 procent vlastní stát. 
Závazky rychle skončit s uhlím 
zůstanou jen na papíře a ve sku-
tečnosti budou dál pokračovat 
přípravy, aby se uhlí mohlo těžit 
a využívat i po roce 2033,“ dodal 
Jaroslav Bican z Greenpeace.  gz



v í c e  n a  w w w . z i t t e p l i c e . c zR O Z H O V O R

Adéla Hufová: Nechci, aby děti seděly v lavici jako pecky

8

Jedním ze zajímavých dnů, které jarní 
měsíc nabízí, je 28. březen, kdy slaví svůj 
svátek učitelé. Jedním z kantorů, kteří 
tak trochu netradičně přistupují k výuce je 
Adéla Hufová. Snaží se své žáky nadchnout 
pro dějiny zábavnější formou. Badatelskou 
činností si sami zasazují historické okamžiky 
do kontextu, čímž se je rychleji a snáz naučí 
i pochopí. Době, kdy se děti nazpaměť 
biflovaly letopočty, možná zvoní hrana.
Gabriela Zlámalová

Jak jste se k výuce dějepisu 
dostala? Měla jste ho jako 
žákyně a studentka vždy 
ráda?

Pamatuji si svou první hodi-
nu dějepisu na základní škole, 
opakovali jsme, co si pamatu-
jeme z vlastivědy – pan učitel 
vždy k určité události velmi 
poutavě vyprávěl něco zají-
mavého a já ho se zaujetím 
poslouchala, tento předmět 
se stal posléze mým neoblíbe-
nějším. Je pravda, že jsem byla 
asi jediná, ale mě to opravdu 
bavilo. Historie je často zaha-
lená tajemstvím a to mě na ní 
lákalo. Když jsem se rozhodo-
vala, jaký učitelský obor budu 
studovat na vysoké škole, 
historie byla jasná volba, há-
ček byl trošku v tom, že jsem 
na střední škole měla tento 

předmět pouze dva roky. Tak-
že po úspěšném absolvování 
maturity jsem se pak ještě po 
nocích „drtila“ dějiny, abych 
uspěla u přijímacích zkoušek 
na VŠ. A ono to vyšlo. 

Jak vlastně vypadá výuka dě-
jepisu na školách? A liší se to 
od vašich představ? 

Co se týče základního vzdě-
lávání, tak od šesté do deváté 
třídy učíme dějiny lidstva, za-
čínáme pravěkem a končíme 
moderními dějinami, které by 
měly být probírány až v 9. tří-
dě. Ale to je prostě špatně, pro 
historii by měly být moderní 
dějiny prioritní. Je nesmírně 
důležité, aby děti znaly jmé-
na, jako je Milada Horáko-
vá, Václav Havel či Margaret 
Thatcher, ale třeba i Slobodan 

Miloscević či Usáma bin Ládin. 
Líbí se mi koncepce, kdyby se 
děti učily moderní dějiny ve 
spojitosti se staršími dějinami, 
například když dětem budu po-
vídat o objevení Tutanchamo-
novy hrobky, dostanu se tak 
do starověku. Když budu učit 
o první republice, dostanu se 
tak k Přemyslovcům a Lucem-
burkům. Tohle by se mi líbilo 
a takto bych si dějepis do bu-
doucna představovala. 

Když se řekne dějepis, větši-
na lidí si představí biflová-
ní letopočtů. Funguje to tak 
v hodinách pořád?

Mým cílem je v dětech vzbu-
dit touhu po poznání historie 
– aby si zapamatovaly a po-
chopily důležité události, kte-
ré formovaly českou a světo-
vou historii do dnešních dnů. 
Rozhodně nepotřebuji, aby 
memorovaly všechna data, ale 
zapamatovaly si či pochopi-
ly důležité historické milníky 
a dokázaly je zařadit do doby 
a dobového kontextu.

Jak to chcete udělat? 
S dětmi v podstatě bádáme, 

pracujeme hlavně s prameny, 
snažím se o to, aby kriticky 
myslely, aby pochopily, proč se 
nějaká událost stala a čím je 
ta která osobnost významná. 
Hlavně ale diskutujeme a čas-
to někam jezdíme. Nedávno 
jsem absolvovala s dětmi se-
minář s přespáním v Terezíně. 

Tento dvoudenní seminář, kdy 
se žáci také setkají a debatují 
s přeživšími holocaustu, je asi 
jednou z nejlepších cest, jak si 
uvědomit hrůzy minulosti. 

Učit moderní dějiny je asi 
snadné, ale co třeba období 
husitství?

Učit moderní dějiny je ra-
dost, je řada pramenů, které 
mohou výuku učinit zajíma-
vější. Též je pravda, že někte-
ré historické události zábavně 
učit nelze. Záleží, zda tyto udá-
losti jsou tak důležité, že by je 
děti měly znát. To řeším stále, 
co všechno by měly děti vědět. 
Spíš je podstatné, aby chápa-
ly a uměly dát do souvislostí 
historické události. V dnešní 
moderní době si většinu infor-
mací také mohou rychle najít 
na internetu. A zrovna, když se 
ptáte na husitství, to zábavně 
učit určitě lze – můžete s dětmi 
vytvořit z lavic vozovou hrad-
bu a ukázat, jak husité bojova-
li, či si zazpívat moderní verzi 
písně „Kdož sú boží bojovníci“ 
(smích).

Takový přístup klade i větší 
nároky na vyučující. 

Ano, chce to opravdu učite-
le, který se na své hodiny bude 
pečlivě připravovat, a to roz-
hodně zabere hodně volného 
času. 

Existují projekty, které se 
snaží výuku udělat poutavěj-
ší. Jsou jim učitelé nakloněni?

Projektů je několik, napří-
klad celorepublikový pilotní 
projekt Dějepis+. Tým didak-
tiků a historiků vytvořil meto-
dické materiály pro výuku dě-
jepisu – dějin 20. století. Jsou 
určeny k výraznému posíle-
ní badatelské výuky dějepisu 
tak, aby se žáci učili vědomosti 
o minulosti zpracovávat jako 
otevřené a zaujímali k nim 
vlastní názor, nikoliv je pasiv-
ně přebírali jako hotová fakta. 
V tomto projektu jsem koordi-
nátorem na Teplicku.

Kolik učitelů je zapálených 
pro moderní způsob výuky?

Myslím si, že je to tak půl na 
půl. Ze zkušeností vím, že za-
pálení učitelé jsou vždy v ka-
ždém nově vzniklém projek-
tu, nebojí se nových výzev. Ale 
nemám iluze o tom, že by to 
byli všichni pedagogové, jistě 
jsou i ti, co jen odvykládají lát-
ku a zavřou za sebou dveře. Já 
takové ale neznám. Na druhou 
stranu zapálení učitelé chtějí foto: Milan Stryja
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barva: černá, červená

jídlo: asi guláš 
od tatínka 

hudba: Coldplay, 
Imagine Dragons

číslo: 13

politik: Milada 
Horáková, Václav 
Havel

M O J E  N E J

9

se narodila 5. května 1986 v Kutné 
Hoře a pochází ze Zruče nad Sázavou, 
ale od narození jezdila do Teplic za 
babičkou a dědou. Vždy v Teplicích 
chtěla žít, a i proto si vybrala vysokou 
školu v Ústí nad Labem. Od roku 2009 
zde žije s manželem, který je též uči-
tel, a osmiletým synem. Jedenáctým 
rokem učí na Základní škole Dubí 1. 
Ráda běhá a je třetím rokem skalním 
otužilcem. Volný čas tráví hlavně 
aktivně s rodinou a přáteli. 

Adéla Hufová 

P R O F I L

od dětí nějakou zpětnou vaz-
bu, nechtějí, aby v hodinách 
seděly jako pecky, což ale také 
nemusí vyhovovat všem žá-
kům. Já rozhodně nikoho ne-
kritizuji, třeba někdo dokáže 
tak poutavě celou hodinu po-
vídat, že děti sedí s otevřenou 
pusou. Tohle já ale neumím 
a asi by mě to ani nebavilo, po-
třebuji v hodinách akci. 

Dokážete říct, jak to funguje 
na Teplicku?

Kromě toho, že učím v Dubí, 
vedu ještě tři projekty, v kte-
rých jsou učitelé na Teplic-
ku zapojeni. Nevím, zda mám 
opravdu štěstí, ale všechny 
mé skupiny jsou úžasné. Jsou 
v nich velmi milí, inteligentní 

a zodpovědní učitelé, kteří se 
nebojí nových výzev, nebojí se 
měnit výuku a hlavně ji měnit 
chtějí. Jako velmi přínosnou 
vnímám i tandemovou výuku, 
při které jsou v některých ho-
dinách dva učitelé. 

S jakými typy učitelů jste se 
setkala během svých škol-
ních let? 

Setkala jsem se samozřejmě 
s různými pedagogy. Já osob-
ně nejraději vzpomínám na ty 
velmi autoritativní, kterých se 
děti bály, občas i křičeli a byli 
někdy drsní. Na druhou stranu 
opravdu naučili a byli féroví. 
Za mě to byli učitelé českého 
a německého jazyka jak na zá-
kladní škole, tak i na střední. 

Díky nim jsem pak dala matu-
ritu z těchto předmětů, jak se 
lidově říká, „s prstem v nose“.

Jsou dějiny i vaším koníč-
kem? Co vás baví, když máte 
volno?

Dějiny jsou i mým koníčkem. 
Pokud někam cestuji, musím 
vše vidět, takže když jsme byli 
u alpského jezera Königssee, 
museli jsme vylézt na Orlí 
hnízdo. Když jsme na dovo-
lené ve východních Čechách, 
prolezu každý bunkr. Naštěstí 
syn je již ve věku, že ho to také 
baví, tak mám parťáka. Podívat 
se do všech možných muzeí, 
hradů a zámků to už je takový 
můj standard. Kromě toho ale 
hrozně ráda sportuji – hlavně 

běhám, ale i lyžuji, hraji tenis 
a chodím do fitka. Též miluji 
studenou vodu, takže už přes 
tři roky patřím ke skalním otu-
žilcům.

Kam byste chtěla, aby se vý-
uka dějepisu posunula?

Mým cílem je, abych výuku 
dějepisu v 9. třídě vždy ukon-
čila rokem, ve kterém se dané 
děti narodily. Bude to ale ještě 
dlouhá cesta, teprve ji začí-
nám. Dějepis je touha po po-
znání historie, pokud člověk 
zná dějiny a hlavně chyby, kte-
ré se staly v minulosti, dokáže 
se z nich poučit i v budoucnu. 

foto: Milan Stryja
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Modlansko – Ani v letošním 
roce nepřijdou lidé o závody 
oblíbené rodinné sportovní 
série Milada Tour. Podle orga-
nizátora běžeckých a cyklis-
tických klání kolem jezera na 
rozhraní Modlanska a Ústecka 
Michala Neustupy se účastníci 
mohou letos těšit i na řadu 
novinek. 

Vzpomenete si, kdy přišla 
úplně první myšlenka uspo-
řádat poprvé závod ze série 
Milada Tour? Kdy to bylo 
a který závod to byl?

První myšlenka přišla začát-
kem roku 2017. Na jezeře Mi-
lada a vlastně v celém okolí mi 
podobný koncept sportovních 
akcí chyběl. V dubnu jsme 
začali připravovat první roč-
ník Milada Run, který jsme už 
o dva měsíce později uspořá-
dali. Závod měl okamžitě vel-
ký ohlas a hned o rok pozdě-
ji jsme do seriálu přidali další 
dva závody.

Jste vy sám osobně běžec 
nebo cyklista? Máte trasy 
osobně vyzkoušené?

Trasy vyzkoušené samozřej-
mě mám. Ať už na kole, nebo 
v běhu. Jinak ale žádný velký 
běžec nejsem. Přiznávám, že 
osobně mi je bližší cyklistika. 
Pár závodů jsem sice v obou 
disciplínách absolvoval, ale na 
vítězství to nikdy nebylo. 

Věřil jste v takový zájem 
sportovců?

Zájem sportovců o náš seriál 
mě překvapil. Konkurence je 
obrovská. Jen v okolí se každý 

rok koná téměř 60 závodů. To, 
že budeme od prvního ročníku 
mezi top třemi nejnavštěvo-
vanějšími, je skvělý výsledek 
a důkaz, že naše závody mají 
vysokou úroveň. 

Několik ročníků ovlivnil ko-
ronavirus. Jak na toto období 
vzpomínáte?

Celé období nebylo jedno-
duché, ale jsem rád, že jsme 
žádný závod nemuseli úplně 
zrušit. Přesuny na nové ter-
míny byly samozřejmě orga-
nizačně a finančně mnohem 
náročnější. Na druhou stranu 
pozitivně vnímám to, že jsme 
se semkli jak my organizátoři, 
naši partneři, tak i závodníci. 
Prakticky všichni naši snahu 
ocenili a ukázalo se, že i v kri-
zových momentech dokážeme 

na severu společně táhnout za 
jeden provaz.

Loni už vše proběhlo bez 
omezení. Jak uplynulý ročník 
hodnotíte?

Mírně pozitivně. Vždy je co 
zlepšovat, ale je fajn, že opět 
mírně rosteme. Lidé se k nám 
znovu vrací, přidali jsme nové 
doprovodné aktivity, u cyklozá-
vodu jsme naplánovali atrak-
tivnější trasy, Winter Milada 
Run našel nový předvánoční 
koncept, pokračují naše chari-
tativní projekty, věnujeme se 
ekologické udržitelnosti...

Co je ten hnací motor pokra-
čovat dál?

Rozhodně to, že celý seriál má 
velký společenský přesah. Ne-
jde jen o samotné závodní dny, 

ale i o to, co se děje v průběhu 
roku. Samozřejmě si musíme 
přiznat, že náročnost a celková 
organizace je pro nás už někdy 
dost na hraně. Přeci jen pořád 
vše děláme ve svém volném 
čase. Nebýt Zuzky Kotěšovcové, 
která je srdcem celého seriálu, 
možná už by se ten hnací motor 
začal trochu zadrhávat. 

Na co nového se mohou lidé 
letos na Milada Tour těšit? 
Můžete prozradit novinky 
a termíny jednotlivých závo-
dů?

Už 6. května odstartuje sezo-
nu Cyklozávod Milada, na něj 
naváže 10. června Milada Run 
a celý seriál zakončí 9. prosin-
ce Winter Milada Run. Letos 
u nás mohou závodníci potkat 
poprvé vodičský tým, a běžet 
tak na předem naplánovaný 
čas, do všech závodů plánujeme 
zařadit oficiální fandicí místo, 
chceme rozjet mini fan shop, 
inovujeme oblíbená trička a už 
nyní jsme zveřejnili nové po-
doby medailí. Vracíme se také 
k možnosti vyzvednutí startov-
ních čísel den před závodem. 
Další novinky budeme zveřej-
ňovat postupně na našem webu 
i sociálních sítích.  gz
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Na naší planetě přežijí jen slepice
Teplice – Pokud se rádi zasměje-
te, můžete vyrazit na one-man-
-show Lukáše Pavláska Planeta 
slepic. Devadesátiminutový 
stand-upový speciál uvede 
3. dubna od 19:00 Dům kultury. 

V rámci show se koukne-
te, jaké vyhlídky má naše 
slavná civilizace, kde si každý 
myslí, že má pravdu, stále 
jen nakupuje nepotřebné 
věci a kde vedle sebe žijí tak 
rozdílné bytosti, jako jsou 
ženy, muži a psi. Dozvíte se, 
co strašného se stane, když 
si doma zapomenete mobilní 

telefon. Užijete si svých pět 
minut slávy v televizní soutěži, 
naučíte se chovat v nákupním 
centru, zavoláte si na horkou 
linku a zjistíte, proč přírodu 
každou sobotu čeká nápor 
idiotů z města. 

A na závěr dojdete k tomu, 
že na téhle planetě nakonec 
přežijí jen slepice. Přijďte 
se zasmát tomu, co znáte ze 
života, s jedním z nejpopu-
lárnějších českých komiků – 
Lukášem Pavláskem. 

Vstupenky stojí 240 
a 280 korun.  zt
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V Jízdárně uvidíte výstavu o zemi vycházejícího slunce

Tepličtí senioři hlásí: Kanál La Manche jsme pokořili
Teplice – Senzační senioři ze 
Zvonkohry Teplice zaplavali už 
podeváté vzdálenost, jaká dělí 
města Calais a Dover. Další roč-
ník štafetového plavání seniorů 
Přeplavme svůj La Manche 
je za námi. Patronkou tohoto 
projektu je Lucie Kubešová 
Leišová, přemožitelka Gibral-
taru a nadšená podporovatelka 
plaveckých aktivit Senzačních 
seniorů. Kampaň Přeplav svůj 
La Manche znamená společný-
mi silami uplavat minimálně 
34 kilometrů. 

Tradičně i letos se do úno-
rového plavání v aquacentru 
zapojili i tepličtí senioři. Dva 
z nich Karel Stupka a Alena 
Buková svými výkony dáva-
jí takzvaně na frak i mnohem 
mladším plavcům. „Akce jsem 
se zúčastnila letos podruhé 
a moc mě to chytlo. Na bazén 
chodím, jak často to jde, a mám 
zatím odplavaných 40 kilomet-
rů,“ řekla během našeho setká-
ní týden před koncem února 
Alena Buková s tím, že denně 
uplave tři kilometry, takže by 
chtěla celkově zvládnout těch 
60 kilometrů. Nejlepší plavec 
senior v republice Karel Stupka 
je na tom podobně. „Pohybuji 
se denně mezi 80 a 100 bazény. 

Takže taky bych mohl zvlád-
nout něco přes těch 60 kilome-
trů,“ řekl. Karel Stupka i Alena 
Buková jsou aktivní lidé. Oba 
rádi sportují. Pan Karel se vě-
nuje vysokohorské turistice 
a zlézá ferraty, paní Alena ly-
žuje a jezdí na kole. Oba rádi 
plavou, navštěvují teplické 
aquacentrum i mimo únoro-
vé plavání. „Teď jsem si koupil 
permanentku a už jsem v po-
lovině,“ přiblížil Karel Stup-
ka a vysvětlil, že chodil hodně 
v lednu, aby se rozplaval a při-
pravil.

Tradiční únorové plavání si 
pochvaluje také ředitel tep-
lického aquacentra Michael 

Paraska. „K akci a výkonům se-
niorů mám obrovský respekt 
a je pro mě osobně velmi moti-
vující. Nemám ještě k dispozici 
výsledky z posledního ročníku, 
ale vybavuji si výkony z minu-
lého roku, kdy nejlepší plavec 
uplaval 84 kilometrů a nejlepší 
plavkyně 59 kilometrů, za mě 
neuvěřitelné a není k tomu za-
potřebí dalších slov. Na účast-
nících je vidět obrovská chuť, 
soutěživost a hlavně radost, 
a to je důležité,“ nešetřil slovy 
chvály ředitel aquacentra, kte-
ré akci podporuje od samotné-
ho začátku a bude pokračovat 
i do budoucna, stejně jako ve-
dení města Teplice.  gz

Do Knaku míří legendární Buty Bláznivá komedie 
o nevěře pobaví

Teplice – Hity kapely, která 
vznikla v roce 1986 v jedné z os-
travských restaurací, zná téměř 
každý. Jakmile v rádiu zazní Kr-
tek, František, Mám jednu ruku 
dlouhou, Jednou ráno, František 
nebo Nad stádem koní, začnete 
si pobrukovat, i kdyby právě 
tahle kapela nebyla vaším 
šálkem kávy. Na svém kontě má 
Buty také spoustu hudebních 
ocenění. Je držitelem Gramy, 
České gramy, Českého slavíka 
i Anděla, a dokonce má také 
Českého lva za hudbu k filmu 
Jízda. Pokud jste příznivci Buty, 
zbystřete. Legendární česká 
kapela míří do Teplic. Vystoupí 
24. března od 20:00 hodin v hu-
debním klubu Knak. Vstupné je 
390 korun.  zt

Teplice – Chcete-li se pobavit, 
můžete si z nabídky Krušno-
horského divadla vybrat bláz-
nivou detektivní 
komedii Příště 
ho zabiju sám. 
Dozvíte se, co 
všechno může 
způsobit nevěra 
a jedna z nebe 
spadlá mrtvola. Děj hry se ode-
hrává v luxusním londýnském 
hotelu Westminster, kde se 
významný britský politik setká 
v největším utajení se svou 
milenkou, sekretářkou opozič-
ní strany. V hlavních rolích se 
představí Lukáš Langmajer, 
Michaela Kuklová, Ernesto 
Čekan nebo Leoš Noha. Hru 
divadlo uvede 17. dubna od 
19:00 hodin a vstupné je 260, 
340 nebo 400 korun.  gz

Maškarní na Hvjezdě 
bude vítat jaro

Výjimečné kvarteto je 
zpátky na scéně

Teplice – Zavítejte na Hvjezdu, 
kde se bude společně vítat 
jaro. Chybět nebude bohatý 
program pro malé i velké se 
soutěžemi a hudbou, tvořivá 
dílna, opékání buřtů a občer-
stvení. Pokud přijdete v kos-
týmech s jarní tematikou, bu-
dete moci také i něco vyhrát. 
Jarní akce se koná 24. března 
od 16:00 hodin. Vstupné je 
100 korun dospělí, 50 korun 
děti.  gz

Teplice – V Jízdárně teplické-
ho zámku se koná výstava 
Japonsko, má láska. Tuto zemi 
zde představují umělci Radka 
a Stanislav Müllerovi. Těšit 
se můžete na řadu interaktiv-
ních setkání formou tvůrčích 
workshopů přímo v instalaci 
výstavy jak pro školy, tak 
širokou veřejnost. Nechybí 

japonská malba, kaligrafie, 
oblečení nebo výroba drob-
ných objektů tradiční japon-
ské kultury.

Umělci Radka a Stanislav 
Müllerovi jsou rodáci z Tep-
lic a sklo je již dvakrát dosta-
lo pracovně do Japonska, kde 
vyučovali tradiční sklářské 
řemeslo od tavení po design 

a skleněnou plastiku. Celkem 
v Japonsku prožili 6 let a nyní 
společně s teplickým muzeem 
představí muzejní sbírku ja-
ponských exponátů v konfron-
taci s autentickými artefakty 
a předměty, které si přivezli 
z Japonska a jež je jako uměl-
ce inspirují. Výstava potrvá 
do 30. dubna.  gz

Teplice – Soubor čtyř výjimeč-
ných muzikantů hrajících 
v originální úpravě nejzná-
mější světové melodie Prague 
Cello Quartet se dal opět 
dohromady. A 21. dubna zamíří 
do Krušnohorského divadla. 
V rámci koncertu zazní sklad-
by z muzikálových trháků, 
jako je Jesus Christ Superstar, 
Bídníci, Moulin Rouge nebo 
Fantom opery, filmové hity. 
Posluchači se mohou těšit i na 
trochu jiné ztvárnění filmové 
a klasické hudby nebo popu-
lární skladby kapel Queen či 
Coldplay. Lísty seženete za 
390, 440 a 490 korun.  zt
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Jiří Werich Petrášek Pavel Mészárosa
uvádějí své hosty v oblíbené hudebně-zábavné talk-show

tentokrát je hostem oblíbený herec

JAROSLAV SATORANSKÝ
Úterý 418. . 2023
v 19:00 hodin
Divadelní sál DDM Ústí nad Labem,
Velká Hradební 1025/19
(vchod z ulice Bělehradská)

Hudební doprovod Karel Štolba

Vstupné 250,- Kč, před : Recepce DDM, Velká Hradební 1025/19prodej
a prodejna Music Shop, Bílinská 1, Ústí nad Labem
Rezervace vstupenek: tel. 475 210 861 , email: dcm@ddmul.cz
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Teplický hokej  
živě na streamuPetříkovi pomohli fotbaloví fanoušci

Teplický turnaj je světový, hráče dokonce odmítá

Fanoušci žlutomodrých fotba-
listů pomohli pětiletému Petří-
kovi z Krupky, který statečně 
zápasí s nemocí motýlích 
křídel. Pro Petříka se podařilo 
získat 35 tisíc korun. „Děkuje-
me moc všem fanouškům, kte-
ří podpořili Petříka prostřed-
nictvím transparentního účtu 
Nadačního fondu FK Teplice či 
při koupi vstupenek,“ řekl Vi-
lém Kunz z teplického klubu. 
Slavia Praha přispěla částkou 
10 000 korun. Ve stejné výši 
podpořil rodinu Petříka také 
Nadační fond FK Teplice.

Peníze použijí Petříkovi rodi-
če na nákup ošetřovacího ma-
teriálu a dezinfekce, speciální-
ho oblečení či doplňků stravy. 
„Péťu je totiž nutné každoden-
ně ošetřovat a převazovat mu 
kůži a rány na těle, je potřeba 
velké množství ošetřovacího 
a zdravotního materiálu. Péťa 
musí nosit i oblečení, které mu 
neublíží, z vhodného materiálu, 
se švy ven, bez knoflíků a cvoč-
ků či pohodlné boty, které musí 
být dostatečně prostorné, aby 
šly dobře obouvat i s obvazy,“ 
doplňuje maminka Jana.  gz

Na zimním stadionu už 
funguje streamovací služba 
Czechicehockey.tv, která je 
poskytovaná ve spolupráci se 
společností Sportway. Tato 
služba zájemců z řad trenérů, 
rodičů i diváků nabízí možnost 
sledovat živě i ze záznamu 
vybrané zápasy HC Teplice. 
Služba je poskytovaná pouze 
pro předplatitele. Na Zimáku 
je nainstalovaná plně automa-
tizovaná 4k kamera na pozici 
nad červenou čarou. Snímá 
utkání Huskies ve vysoké kva-
litě. Zájemci si můžou sestří-
hat vybrané akce. Sledování 
streamů je možné na webové 
stránce www.czechicehockey.tv. 
Pokud předplatitel označí 
Huskies při nastavení služby 
jako primární klub, půjde do 
jeho pokladny 15 % z předplat-
ného na výchovu mládeže.

 HC Teplice Huskies

Mezinárodní šachový turnaj 
Teplice open se po patnác-
ti ročnících stal známým 
a vyhledávaným nejen našimi 
šachisty, ale i zahraničními. 
S nápadem pořádat v Teplicích 
silný mezinárodní šachový 
turnaj přišli Pavel Kirs a Milan 
Maščák v létě v roce 2005. 
O rok později se konal první 
ročník, kterého se zúčastnilo 
36 hráčů pouze z České repub-
liky. Loňský patnáctý ročník 
se konal po dvouleté přestávce 
způsobené covidem a byl o něj 
takový zájem, že jsme museli 
měsíc před turnajem hráče 
odmítat, protože už bylo na 
startovní listině 226 hráčů. 
To je přesně kapacita hracího 

sálu. Odmítnuté hráče jsme 
dali do pořadníku. V současné 
době je na startovní listině již 
přes sto hráčů. Turnaj je již 
podle názvu otevřený všem 
hráčům od nás i ze zahraničí. 
Loni přijeli šachisté z 35 zemí. 
Nyní jsou na startovní listině 
hráči z 22 zemí. 

Náš šachový klub, který 
má pětatřicet členů, pořádá 

i turnaje, které jsou urče-
ny spíše pro šachisty z Tep-
lic a blízkého okolí. Například 
Lázeňský pohár, Teplické ša-
chové jaro, Velikonoční tur-
naj, Vánoční turnaj a turnaje 
v bleskovém šachu. 

S radostí přivítáme každého, 
kdo si bude chtít třeba nezá-
vazně v klubovně zahrát. Druž-
stva Šachového klubu Teplice 
letos vyhrála Krajský přebor 
II. třídy „A“ i Krajský přebor 
II. třídy „B“ a dobře tak repre-
zentují naše město. Informace 
o klubu jsou na adrese www.
teplicechessclub.cz. Adresa 
turnaje Teplice open je www.
tepliceopen.com. 

 Pavel Kirs, Šachový klub Teplice

Den za obnovu 
lesoparku Paraplíčko

Chystáme druhou akci k ob-
nově lázeňského lesoparku 
Paraplíčko v Dubí. Cílem této 
akce je obnova původních 
promenádních cest, a proto 
se budou hodit motorové pily, 
křovinořezy, ruční pily, nůžky, 
hrábě, rukavice a pytle.

V letošním roce se zaměříme 
na spojovačku nad tenisový-
mi kurty, z které vede zarost-
lá propojka k Paraplíčku, dále 
na vyřezávání cesty z Mysl-
bekovy ulice, opětovné vyčiš-
tění promenádních cest po 
těžbě, vyřezání Sluneční louky 
a sběr odpadků. V rámci obno-
vy lesoparku by mělo být letos 
umístěno i pět až šest dřevě-
ných laviček.

Sraz bude 25. března v 9:00 
hodin u tenisových kurtů, ale 
přiložit pomocnou ruku je 
možné v průběhu celého dne.

 Spolek historie, Dubí

Jarošíka na lavičce 
sklářů vystřídal Frťala 
Novým trenérem žlutomodré-
ho fotbalového ligového kádru 
se stal dosavadní šéftrenér 
mládeže Zdenko Frťala. Bývalá 
dlouholetá opora Teplic Frťala 
odehrál ve své ka-
riéře ve žlutomod-
rém dresu celkem 
237 soutěžních 
utkání. „Naším 
primárním úkolem 
je nastavit kabinu, 
že nás čeká závěr ligy a v ka-
ždém zápase se budeme chtít 
prezentovat stylem hry, aby 
fanoušci odcházeli ze zápasů 
s pocitem, že hráči nechali 
na hřišti všechno,“ říká nový 
trenér FK Teplice.

Dosavadní trenér Jiří Jarošík 
převzal teplický tým na konci 
září 2021, po úvodní sérii po-
rážek se mu povedlo tým zved-
nout. Podzimní část letošní se-
zony se žlutomodrým podařila, 
jenže v úvodu jarní části zís-
kali tepličtí hráči pouze jediný 
bod ze šesti utkání a začali se 
blížit přímému sestupu.  gz

Fotbalové naděje mají svůj web

Klub zve na výstavu fotografií To jsme my!

V březnu byl oficiálně spuštěn 
web mládeže a klubové aka-
demie FK Teplice. Na jednom 
místě najdete všechny důležité 
informace týkající se kategorií 
přípravek, žáků, dorostů a žen 
teplického klubu. 

„Když současný web FK Tep-
lice vznikal, tak náš klub ještě 
neměl kategorie přípravek ani 
žen, proto se s přibývajícími 
týmy a aktivitami, které mlá-
dež připravuje, stávala sekce 
ostatní týmy více a více nepře-
hlednou, proto jsme se v mi-
nulém roce rozhodli připravit 
pro akademii speciální web, 
který bude přehledný a bude 

obsahovat také odkazy na so-
ciální sítě týkající se mládeže,“ 
řekl ředitel komunikace klubu 
Martin Kovařík. Web mládeže 
najdete na adrese mladez.fk-
teplice.cz a dá se na něj prokli-
kat i přes sekci „Akademie“ na 
hlavním webu.

Další novinkou je projekt 
Sport.Video, který fanouškům 
v reálném čase zprostředkuje 
sestřihy zápasů mládeže a žen. 
Mládež zároveň začíná využívat 
také systém KIS – Klubový infor-
mační systém pro lepší správu 
členské agendy, informace pro 
rodiče hráčů nebo plánování 
tréninkového procesu.  gz

Členové teplického Sva-
zu postižených civilizačními 
chorobami představují svoji 
tvorbu na výstavě fotografií To 
jsme my!, kterou sami uspo-
řádali. Výstava je až do konce 
dubna instalována ve vstupní 
hale teplického zámku. 

Fotografie zachycují pest-
rou činnost seniorů a dokazu-
jí, že jim nechybí zdravý elán. 
Cvičí, pěstují jógu, chodí na 
výlety i několikakilometrové 
túry, zúčastňují se sportovních 
soutěží, společně vymýšlejí zá-
bavná odpoledne okořeněná 

vědomostními kvízy, v pro-
gramu nechybí ani návštěva 
různých výstav, divadel a spo-
lečné zájezdy do rekreačních 
oblastí nejen v naší republice. 
Letos se uskuteční sedm po-
bytů. 

 Věra Lukášková, SPCCH Teplice
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Andělského mazlíčka namalovalo 881 dětí

Viděli jsme zákulisí 
servisu trolejbusů 

Živý dům se mění den ze dne

Jedenáctý ročník celostátní vý-
tvarné soutěže Namaluj svého 
anděla zná své vítěze. Letošní 
téma Můj andělský mazlíček in-
spirovalo celkem 881 dětí z cel-
kem 60 škol a podobných zaří-
zení. Mezi oceněnými jsou děti 
z Krupky, Březnice i Kroměříže. 
„Každý rok jsme mile překvape-
ni z účasti, které se tato výtvar-
ná soutěž těší. V uplynulých 
letech vzrostl počet příchozích 
výtvarných děl o několik stovek 
kusů. Děti, které se do soutě-
že zapojují, projevují ve svých 
dílech neskutečnou kreativitu 
nejen v nápadech, ale také v je-
jich provedení,“ říká manažer-
ka teplického střediska Pavlína 
Mašková.

Soutěž, která vznikla v roce 
2012, tradičně probíhala ve 

Nikola Bačkovská z MŠ Pastel-
ka v Krupce. V kategorii žáků 
I. stupně ZŠ zvítězila Natálie 
Švejdová ze Základní umělec-
ké školy v Březnici. První mís-
to v kategorii II. stupeň ZŠ, 
studenti a dospělí si odnesla 
Natálie Rauchová ze Základní 
školy v Libochovicích. Kom-
pletní přehled vítězů včetně ví-
tězných obrázků je zveřejněn 
na www.salesianiteplice.cz. 

Zvláštní cena poroty se v le-
tošním ročníku udělovala čty-
řikrát, jedna z cen zůstane zde 
v Teplicích a obdrží ji třída 
Berušek z Mateřské školy Na 
spojce. Další tři ceny poputu-
jí do Libouchce, Štětí a České 
Kamenice. 

 Pavlína Mašková,
Salesiánské středisko Štěpána Trochty 

třech věkových kategoriích. 
Předškolní skupinu vyhrála 

Klienti sociální rehabilitace 
z Arkadie navštívili servisní 
dílny Arriva City. Dozvěděli se, 
že městská hromadná dopra-
va fungovala v Teplicích už od 
roku 1895 a že v Teplicích také 
v té době vyjely první elektric-
ké tramvaje. Naši klienti zís-
kali cenné informace jak o his-
torii, tak i o současném dění 
v hromadné dopravě. Mohli si 
i vyzkoušet „výhled zpoza vo-
lantu“. Děkujeme za možnost 
poslechnout si zajímavé infor-
mace o provozu autobusové 
dopravy zde v Teplicích.

 Arkadie Teplice

Oprava nadjezdu 
zkomplikuje dopravu

Skláři jdou do další 
sezony s novým logem 

Pohádkových babiček 
není nikdy dost

Rekonstrukce železničního 
nadjezdu v Soběchlebech 
na hlavním tahu z Teplic do 
Ústí omezí dopravu. Uzavírky 
budou probíhat vždy od pátku 
od 18:00 hodin do 18:00 hodin 
v neděli. Objízdné trasy budou 
značeny. 

Termíny uzavírek jsou naplá-
nované na dny 10. až 12., 17. 
až 19. a 24. až 26. března. Po-
kračovat budou v květnu 12. až 
14., 19. až 21. a v srpnu 4. až 6., 
11. až 13., 18. až 20. a 25. až 27. 
Řidiči musí dotčenými lokali-
tami jezdit v uvedených termí-
nech se zvýšenou opatrností 
a sledovat přechodná dopravní 
značení, která je nasměrují na 
vytyčenou objízdnou trasu.  gz

Zvenčí stejný, zevnitř plný pře-
kvapení. Tak by se nyní dal po-
psat Živý dům. Rekonstrukce 
probíhá už čtvrt roku a v sou-
časné době jsou v objektu 
hotové téměř všechny bourací 
práce. Během posledních třech 
měsíců došlo k největšímu pro-
gresu především ve vnitřních 
prostorách. Největší venkovní 
změnou byla demolice teras 
a současné budování základů 
pro skladové prostory a vstupy. 

„Jednou týdně probíhají kon-
trolní dny, během kterých se 
vydáváme do objektu, a vždy 
žasneme nad tím, kolik prá-
ce už je hotovo a jak dokáže 

změnit vzhled prostorů napří-
klad stržení podlah. Ta změna 
je neuvěřitelná, najednou si 
dokážete živě představit, jak 
bude budova po rekonstruk-
ci vypadat,“ řekla manažerka 
střediska Mašková. Když nyní 
Živým domem procházíte, do-
kážete si představit, do jak 
velkolepého projektu jste prá-
vě vkročili. V každé místnosti 
živě vidíte její využití a všech-
ny možnosti, které nabízí. Pro-
story začínají být pomalu, ale 
jistě připravené ke kompletní 
rekonstrukci, na kterou všich-
ni tak dlouho čekáme. 

 Salesiáni Teplice

Přídavný motor ulehčí Ivě pohyb na vozíku 
Nadační fond FK Teplice tento-
krát pomohl paní Ivě z Teplic, 
která se již více než 20 let léčí 
s roztroušenou sklerózou. Za 
65 tisíc korun Ivě koupili spe-
ciální elektrický pohon HURT 
k jejímu invalidnímu vozíku. 
„K jeho pořízení výrazně při-
spěl i výtěžek z předvánoční 
aukce, kde se dražily dresy či 
další fotbalové artefakty, které 
věnovali hráči, trenéři a ostat-
ní zaměstnanci našeho klubu,“ 
přibližuje Vilém Kunz z nadač-
ního fondu žlutomodrých. 

„Chtěla bych moc poděkovat 
Nadačnímu fondu FK Teplice 
a také klubovým fanouškům, 
že podpořili nákup speciální-
ho přídavného motoru k mému 
mechanickému vozíku. Je to 
pro mě úžasná pomoc, která mi 
velmi výrazně zjednodušila po-
hyb nejen po městě, ale i v teré-
nu,“ říká paní Iva.

Pomáhat můžete i vy, a to 
prostřednictvím transparent-
ního účtu Nadačního fondu FK 
Teplice: 293310060/0300 vede-
ného u ČSOB.  gz

Teplice – Žlutomodří představili 
nové logo, se kterým vstoupí 
do nadcházející fotbalové 
sezony 2023/2024. Za celým 
projektem nové klubové 
vizuální identity stojí téměř 
dva roky práce a příprav, které 
nyní vyvrcholily. „Nové logo 
i vizuální identita nám přináší 
velké možnosti nejen v naší 
komunikaci, ale také přede-
vším využitelnost směrem 
k merchandisingu pro náš 
fanshop, se kterým už řešíme 
možnosti nových kolekcí,“ říká 
ředitel klubu Rudolf Řepka. 
První předměty s novým 
logem by měly být v prodeji 
již na příštím domácím zápase 
s Hradcem Králové.  gz

Již druhým rokem funguje v Tep-
licích klub pohádkových ba-
biček, které chodí číst pohád-
ky dětem do mateřských škol. 
Některé babičky a náš dědeček 
Hříbeček se také účastní školko-
vých akcí a výjezdů. Na podzim 
se nám podařilo ve spolupráci 
s botanickou zahradou uspořá-
dat malou tvořivou dílnu, kde 
děti s našimi babičkami a dědeč-
kem vyráběly náramky a ozdoby 
na stromek. Těžko se přenáší at-
mosféra, která je součástí tako-
vých setkání. Bezprostřední děti 
si během chvilky osvojily nové 
prarodiče a naše babičky s dě-
dečkem byli absolutně unešení 
nábojem, radostí a spoluprací 
dětí. Každý, kdo přemýšlí, mají-
-li mezigenerační setkání smy-
sl, měl by vidět jiskřičky v očích 
babiček, které si užívají malých 
capartů, a nadšení dětí, když 
k nim přijde pohádková babička 
či dědeček číst pohádku. Snaží-
me se naše řady neustále rozši-
řovat. Přijďte mezi nás.

 Vendula Váňová, Mezi námi
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Velkoobjemové kontejnery budou letos v Teplicích 
přistavovány jinak než v předchozích letech. 
Na 110 stanovištích je lidé najdou jen v měsíci 
březnu. Na každém ze stanovišť bude kontejner 
k dispozici 3 až 4 dny. Obyvatelé lázeňského 
města se tak mohou zbavit rozměrnějšího odpadu 
z domácnosti, jako jsou koberce, lina nebo 
nábytek. 
SOBĚDRUHY 
S. K. Neumanna x 5. května – u hřiště 23.–25. 3. 
Žižkova – z boku garáží 16.–18. 3.
TRNOVANY (směr Sobědruhy) 
A. Staška 1717–18 – na parkovišti (část ul. 
směrem k Přítkovské) 21.–23. 3. 
Bohosudovská 1605 – na parkovišti (naproti 
SČVK) 27.–29. 3. 
Edisonova 1841–3 na parkovišti 28.–30. 3. 
J. Koziny 1366 – parkoviště u tří věžáků  
21.–23. 3. 
K. Aksamita x Brandlova – z boku garáží  
27.–29. 3. 
Krušnohorská – u trafostanice u Fojtovické ul. 
28.–30. 3. 
Maršovská – u č.p. 1519 – nad služebnou Policie 
ČR 21.–23. 3. 
Masarykova x Olbrachtova – na parkovišti  
28.–30. 3. 
Přítkovská 1467 – panelák nad SČVK – na 
parkoviště 27.–29. 3. 
Severní x Na Haldách 23.–25. 3. 
Scheinerova 20.–22. 3.
TRNOVANY (směr Šanov) 
Doubravická 1683–4 24.–27. 3. 
Gagarinova 29.–31. 3. 
Kosmonautů 22.–24. 3. 

Kpt. Jaroše 1620 28.–30. 3.
ŠANOV II. a ZÁVĚTŘÍ 
Trnovanská 1276–8 – parkoviště naproti přes 
silnici (nad MŠ) 29.–31. 3. 
Trnovanská 1322–4 (nad bowlingem) – na 
parkovišti přes silnici 17.–20. 3. 
ŠANOV I.  
Baarova x Wolkerova 1261 – bok domu  
20.–22. 3. 
Holečkova 2608–9 – před křižovatkou 
s ul. B. Němcové 28.–30. 3. 
J. Hory x Vančurova 20.–22 .3. 
J. Suka 2591 21.–23. 3. 
Jankovcova u garáží (tabák) 20.–22. 3. 
K. Čapka 2525 – u křižovatky s ul. U schodů  
24.–27. 3. 
K. J. Erbena 1316 – parkovací pruh 22.–24. 3. 
Křičkova x Škroupova 30. 3. – 1. 4. 
Máchova ul. – před křižovatkou s ul. Fr. Šrámka  
30. 3. – 1. 4. 
Pod Doubravkou – parkoviště naproti č.p. 2900  
14.–16. 3.
STŘED MĚSTA 
28. října – vedle restaurace „Marica“ 17.–20. 3. 
Školní 645 – u křižovatky s Revoluční ul.  
29.–31. 3. 
Tyršova 16.–18. 3. 
Zelená ul. – na parkovišti u zadních vchodů  
č.p. 2786–9 24.–27. 3.
PROSETICE 
Písečná 2990 23.–25. 3. 
Pod Tratí 233 – u nádob na tříděný odpad  
16.–18. 3. 
Rovná ul. – parkoviště vedle služebny Policie ČR  
29.–31. 3. 

Svatováclavská x Vladislavova 16.–18. 3.

NOVÁ VES 
Březová – v zatáčce pod č.p. 3230 22.–24. 3. 
Habrová 3082–3 30. 3. – 1. 4. 
Javorová 3039 – naproti přes silnici na upravenou 
plochu 17.–20. 3. 
Novoveská 3090–3 30. 3. – 1. 4.

BÍLÁ CESTA 
Bílinská – točna MHD 30. 3. – 1. 4. 
Jugoslávská – plocha u zadních vchodů č.p. 2709–
2717 22.–24. 3. 
Slovenská 17.–20. 3.

ŘETENICE (pravá strana) 
Rooseveltovo nám. – parkoviště naproti 
„Pramenu“ 23.–25. 3. 
Sklářská 223 – 247 17.–20. 3. 
Svojsíkova 2346–7 – u věžáků 21.–23. 3. 
Vrázova x Svojsíkova 24.–27. 3.

ŘETENICE (levá strana) 
Anglická – u nádraží „Zámecká zahrada“  
22.–24. 3. 
Buzulucká 305–7 27.–29. 3. 
Jaselská 315 – naproti přes silnici 20.–22. 3. 
Litoměřická 27.–29. 3. 
U Nemocnice 2190 – za garážemi 29.–31. 3. 
Zrenjaninská 320–1 24.–27. 3.

HUDCOV 
 Cihelní ul. 23.–25. 3.
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Vypukne deratizace, 
pozor na mazlíčky
Teplice – Koncem března začne 
každoroční deratizace v rámci 
prevence nadměrného výskytu 
hlodavců. „Nástrahy budou 
umístěny na místech přístup-
ných veřejnosti do jedových 
staniček, které znesnadňují 
přístup dětem a domácímu 
zvířectvu. Deratizované ob-
jekty a prostory i deratizační 
staničky uložené na volném 
prostranství budou označené 
výstražným návěstím,“ upozor-
ňuje vedoucí odboru životního 
prostředí Dagmar Teuschelová.

Plánovaná deratizace bude 
probíhat od 27. března do 
24. dubna. Pozorní by měli být 
především majitelé psů a koček, 
ale i rodiče malých dětí.  gz

Část města uzavřela 
rekonstrukce
Teplice – Řidiči pozor na úplnou 
uzavírku v ulicích Lounská, 
Litoměřická a částečnou 
uzavírku v ulici Pařížská. Dů-
vodem uzavírky je rekonstruk-
ce vodovodu a kanalizace. 
Uzavírka potrvá až do konce 
dubna.  gz

Střední škola AGC tiskne modely ve 3D
Firmu Prusa Research založil 
v roce 2012 český vývojář a ku-
til Josef Průša. Dnes v ní pra-
cuje přes 700 lidí a každý mě-
síc odešle přímo z Prahy přes 
10 000 tiskáren Original Prusa 
do 160 zemí z celého světa. 
Jednak těm, kteří si kvalitní 3D 
tiskárnu zakoupili, jednak ško-
lám, které se uchází o vzdělá-
vání v oblasti 3D tisku a jsou 
ochotny se zapojit do komunit-
ní spolupráce. V tom případě, 
pokud taková škola splní za-
dané podmínky, získá tiskárnu 
zcela zdarma. Cílem výrobce 
totiž není prodat do školy 3D 
tiskárnu a dál se o nic nesta-
rat. Většina učitelů je moder-
ním technologiím nakloněna, 
problémem je ale čas a přísluš-
ná motivace na další vzdělává-
ní. Pokud se na revoluční tech-
nologii nenaučí pracovat sami, 
na zakoupené tiskárny pak 
spíše sedá prach. Společnost 
Prusa Research proto vytvořila 
platformu, přes kterou mohou 
vyučující navzájem sdílet své 
projekty, konzultovat problé-
my a řešit je. A to je dobře.

Obsah vytvořený samotný-
mi učiteli bude vždy nejlépe 
odpovídat skutečným potře-
bám ve školách. Proto vše, co 

je součástí projektu Průša pro 
školy, je „open source”, to zna-
mená, že projekty, které na 
jednotlivých školách učitelé se 

žáky vytvoří, budou k dispo-
zici dalším školám a naopak. 
Zároveň budou vizitkou kvali-
ty výuky.

Od března 2023 se naše ško-
la účastní uvedeného projek-
tu, kterého se do současnosti 
postupně zúčastnilo již více 
než 600 škol a dalších vzdě-
lávacích institucí, což svědčí 
o obrovském zájmu o 3D tisk.

Na naší škole se aktivity 
chopil Ing. Stanislav Jakoubek, 
který do projektu zainteresu-
je všechny žáky, kteří projeví 
zájem o invenci a práci s 3D 
tiskárnou. Součástí projektu 
je i odborné školení pro učite-
le o základech 3D tisku a 3D 
modelování nebo online semi-
nář pro pokročilejší uživate-
le. Ve finále účastníci zpracu-
jí modely zvolených učebních 
pomůcek ve 3D, k čemuž mo-
hou využít i poznatků z hodin 
grafických systémů a práce 
s aplikací ProgeCAD, následně 
je vytisknou a využijí ve výu-
ce. Je zřejmé, že podobná, ba-
datelsky zaměřená aktivita si 
své nadšence jistě najde. Jako 
podporu naše škola obdrže-
la 3D tiskárnu Original Prusa 
i3 MK3S+, která po úspěšném 
dokončení a odsouhlasení pro-
jektu škole, a především našim 
žákům, zůstane k dispozici na-
trvalo.

 Ing. Tomáš Holomek, ředitel SŠ AGC
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